
  SNF 

  

STOCKHOLMS NÄMNDEMANNAFÖRENING 

Års-/Verksamhetsberättelse för 2020 

Styrelse 

Gerd Augustsson, ordförande 

Håkan Johanson, vice ordförande, programansvarig, medlemsansvarig 

Stanley Neijd, kassör 

Jan-Åke Porseryd, sekreterare 

Veronica Jonsson, ledamot 

Kjell Sevefjord, ledamot 

Carl Ehnbom, ledamot 

Dimitrios Karkamanis, ledamot 

Charlotta Kronberg, ledamot 

 

Revisorer och suppleant 

Henry Samuelsson, revisor slutat p g a hälsoskäl 

Gert Abelt, suppleant gick in som ordinarie 

Margareta Lundquist, revisor 

 

Valberedning 

Mona Dahlberg 

Suzanne Fredborg 

Tore Lidbom 

 

Medlemsantal 

Antalet medlemmar i SNF var vid årets slut 109. 

http://www.google.com/imgres?q=STOCKHOLMS+R%C3%85DHUS&sa=X&rls=com.microsoft:sv:IE-SearchBox&rlz=1I7ACAW_sv&biw=1422&bih=757&tbm=isch&tbnid=OukuDOxLn7RmGM:&imgrefurl=http://www.alwerco.se/referensobjekt.html&docid=ypXthCA0zNrK_M&imgurl=http://www.alwerco.se/images/R%C3%A5dhuset.jpg&w=300&h=266&ei=9vlrUfiSDOzc4QSGiYCACg&zoom=1&iact=hc&vpx=988&vpy=428&dur=342&hovh=211&hovw=238&tx=77&ty=121&page=1&tbnh=134&tbnw=153&start=0&ndsp=29&ved=1t:429,r:27,s:0,i:169


Styrelsens sammanträden 

Styrelsen har haft fem (5) protokollförda styrelsemöten förutom årsmötet. Tre av dessa hölls 

digitalt via Zoom. Justerade protokoll finns tillgängliga i en pärm i Nämndemannarummet. 

Ekonomi 

Av totalt 22.450:- inbetalda medlemsavgifter har 13.650:- betalats in till NRF, 150:- per 

medlem. De aktiviteter som genomförts har inte orsakat några kostnader varför inga bidrag 

sökts av NRF. Ekonomin är god, mycket tack vare det utbildningsbidrag vi erhållit från 

Stockholms stad för innevarande valperiod. Lidingö nekade oss bidrag. 

Balans- och Resultaträkningar framgår av bifogade rapporter. 

Vi har infört ett nytt redovisningssystem under året vilket gör att vi har god överblick över 

den ekonomiska ställningen.  

Programverksamheten  

Våra viktigaste uppgifter är att genomföra olika informations- och utbildningsinsatser för 

medlemmarna samt verka för god ersättning för våra insatser. Vi har under många år 

genomfört ett stort antal studiebesök och föredrag men 2020 blev det en omöjlighet på grund 

av Covid-19. Helt plötsligt kunde vi inte träffas personligen utan enbart via telefon och 

digitalt, vilket har påverkat oss negativt på många sätt. Nämndemän 70+ kallades bara till 

tjänstgöring om de själva anmält att de ville tjänstgöra. Inga särskilda åtgärder vidtogs under 

året för att skydda deltagarna i rättegångarna oavsett varför eller var de satt i salarna.  

Vi hann med att ordna en aktivitet i Rådhuset innan coronan slog till. Den 4 februari 2020 

hade vi en föreläsning av PhD Kanar Alkass om ”Rättsmedicinsk vetenskap och dess tillämp-

ningar i rättsmedicinska arbeten”. Dr Alkass är forskare vid Rättsmedicinalverket. Hennes 

forskning fokuserar på metoder att identifiera okända avlidna, en utmaning vid dödsfalls-

utredningar. Det var andra gången vi bjudit in henne, 2018 talade hon om ”Tanden ger svar på 

den dödes identitet”. Båda gångerna var fler är 40 nämndemän närvarande och föredragen var 

mycket uppskattade. 

NRF, Nämndemännens Riksförbund har under hösten anordnat digitala föreläsningar via 

Zoom, som vi deltagit i tillsammans med övriga landet. Totalt 3.000 nämndemän som är 

medlemmar i NRFs anslutna föreningar har bjudits in att deltaga och drygt 13% har valt att ta 

del av föreläsningarna. Har fungerat bra. Följande föredragshållare har agerat: 

Rikspolischefen Anders Thornberg under rubriken ”Utmaningarna för svensk polis”, ”I 

rättvisans tjänst” med Försvarsadvokat Johan Eriksson och ”Från åklagare till 

deckarförfattare” med docent Malin Thunberg Schunke.  Tre mycket intressanta föredrag. 

Utbytet med övriga föreningar inom Region 5 har av naturliga skäl varit sparsamt under året. 

Kontakter med Stockholms tingsrätt Våra kontakter med tingsrätten har varit få och 

uteslutande handlat om skydd mot att bli smittade av Covid-19 i samband med rättegångarna 

samt behovet av ytterligare utrymme för att kunna hålla avstånd mellan oss enligt de 

rekommendationer som Folkhälsomyndigheten förespråkat. 

Vi har under 2020 inte fått gehör för våra önskemål. 



NRF Nämndemännens Riksförbund 

NRF utsåg vid Stämman ny ordförande. Stefan Blomquist tog över efter Linda von Beetzen 

som varit ordförande de senaste två åren. Flera kontakter har tagits med både Domstolsverket, 

vår egentliga arbetsgivare, och Justitiedepartementet. Målet för kommande år är att vi skall bli 

5.000 medlemmar i förbundet, spridda över landet. Antalet nämndemän i Sverige är drygt 

8.500 fördelade i de olika domstolarna.  

Ju fler desto bättre 

Något som alltid diskuteras är vår ersättning vid tjänstgöring. Den är låg och har varit så i 

ganska många år. Vi pratar med berörda, NRF talar med myndigheter och regering och inget 

händer. Delvis beroende på att vi är för få! Att få höra när vi talar med berörda ”Jaså, är ni 

inte fler?”, det ger inte mer pengar i kassan. 

Ta kontakt med era kollegor i rätten och berätta om föreningen och vår ambition att bland 

mycket annat arbeta för bättre ersättningar och förmåner. Så fort Covid-19 är över kommer 

även aktiviteterna igång och då är det mycket intressant att vara medlem och få delta i 

arrangerade studiebesök och föredrag. Vi är nästan 400 nämndemän vid Stockholms tingsrätt 

så det finns utrymme för fler medlemmar i föreningen! 

Slutord 

Vår ambition är att föreningen skall vara ett forum för utveckling av nämndemannarollen och 

därmed stärka vår roll som lekmannadomare. Att vi skall känna och agera som 

ansvarstagande domare och vid alla lämpliga tillfällen göra våra röster hörda och inte tveka 

att ta till orda om vi är tveksamma till föreslagna domslut. 

 Det finns ingen övre åldersgräns för att bli utsedd till nämndeman, bara yngre. Ålders-

fördelningen innebär att kunskaperna hos unga, äldre och ännu äldre kommer fram under 

diskussioner och överläggningar, vilket garanterar att det blir domslut som är baserade på vår 

svenska lagstiftning, rättens gemensamma kunskaper och livserfarenheter.  Enligt vår 

justitieminister Morgan Johansson (2015) så garanterar nämndemannasystemet ett 

demokratiskt rättsväsende. 

Tack för den här tiden! 

I och med årsmötet så byter föreningen ordförande. Jag har beslutat att efter fem år lämna 

över ordförandeklubban till en ny innehavare. Vem det blir kommer att beslutas vid årsmötet. 

Jag vill tacka för förtroendet, att under de här åren få leda föreningens arbete tillsammans med 

en mycket kompetent och idérik styrelse.  

Jag vill tacka de styrelseledamöter som varit aktiva tillsammans med mig sedan 2016, ni har 

gjort ett fantastiskt arbete. 

Det har varit intressant, lärorikt, jobbigt och mycket roligt.  

Stockholm den 10 mars 2021 

 

Gerd Augustsson  


